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Verslag van Die Scelle Commissie over het jaar 2024 
 

Activiteiten gedurende het verslagjaar  

 

Na 8 jaar voorzitterschap van Charles Eijsbouts werd de hamer overgedragen aan een roulerend 

voorzitterschap. In 2024 was Armand Tilman regerend voorzitter, met Ewoud Poerink als 

toeziend voorzitter. Armand droeg de eindverantwoordelijkheid voor de voorjaars- en 

najaarseditie van Die Scelle in 2024. Charles werd uitgebreid bedankt voor zijn jarenlange inzet 

en trad uit de commissie.  

 

In het najaar van 2024 verscheen Die Scelle in een nieuwe vormgeving, waar vele leden positief 

op hebben gereageerd. Ook is in de redactie het initiatief ontstaan om een broederlijke reis naar 

Rome te organiseren (hetgeen in januari 2025 plaatsvond).  

 

Vooruitblik 2025 

 

De redactie staat in 2025 onder leiding van Ewoud Poerink, die de voorzittershamer van Armand 

Tilman overneemt. Armand zal als toeziend voorzitter fungeren. De redactie is niet voornemens 

in 2025 nieuwe reizen te organiseren: dat initiatief laat zij graag aan andere leden over.  

 

De redactie wil de Proosten vragen om actief mee te denken over de personele invulling van de 

redactie, mede gelet op het feit dat de algemene commissietermijn van vijf jaar in enkele 

gevallen ruimschoots verstreken is.  

 

Samenstelling commissie en mutaties 

 

Wim Nuboer (verantwoordelijke Proost) 

 

Otto van Verschuer (in de commissie sinds 2007) 

Barend de Roy van Zuidewijn (sinds 2012) 

Lodewijk van Meeuwen (sinds 2020) 

Ewoud Poerink (sinds 2020) 

Armand Tilman (sinds 2020) 

Clemens Sassen (sinds 2023)  

Redactionele ondersteuning: Mechteld Rouppe van der Voort (sinds 2007) 

 

Uit de commissie Charles Eijsbouts en René van Rappard  

 

Nieuw in de commissie: Thom van Rijckevorsel  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

Verslag van commissie Werving en Admissie over het jaar 2024 
 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

In het jaar 2024 zijn er drie nieuwe candidaten geadmitteerd. De commissie heeft zorgvuldig 

onderzoek gedaan en de algemene ledenvergadering heeft ingestemd met de admissie. Tijdens de 

algemene ledenvergadering op vrijdag 15 november zijn Caspar Röell, Roderick Jurgens van 

Ruwiell en Willem van Lanschot geïnstalleerd als nieuw lid van de Broederschap. De commissie 

heeft hoge verwachtingen van hen en de eerste reacties van diverse leden zijn zeer positief.  

 

Ter begeleiding van het hele proces is de commissie driemaal bijeen geweest. Eenmaal om 

potentiële candidaten te bespreken, eenmaal om de gesprekken te evalueren en eenmaal om het 

nieuwe voorstel tot admissie te bespreken. Dit laatste heeft geleid tot een notitie, die binnen 

Proosten is besproken. Dit heeft aanleiding gegeven, om binnen de verschillende geledingen hier 

verder over te spreken.  

 

Afscheid is genomen van ons lid Rutger Gevers Deynoot, die sinds 2012 deel heeft uitgemaakt 

van de commissie. Wij danken hem voor zijn inbreng en ondersteuning. 

 

De invulling van het mentorschap krijgt steeds meer zorg en inhoud en dit juicht de commissie 

toe. Afgelopen jaar heeft dit zich reeds bewezen tijdens het diner.  

 

Vooruitblik 2025 

 

Het college van Proosten heeft aangegeven, dat er in 2025 vier personen kunnen worden 

voorgedragen voor admissie. De commissie zal ook dit jaar een gedegen onderbouwd voorstel 

doen. Met toestemming van het college van Proosten zal ook nu in afwijking van de huidige 

procedure een gesprek zonder verwachtingen plaatshebben. 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

 

Op dit moment bestaat de commissie uit: 

Roderick van de Mortel, voorzitter, Bibian van Rijckevorsel, secretaris, Christiaan Noordzij, 

Cees Röell, Constant Tilman, René van Rappard en Robert Jan Smits van Oyen, Proost. 

 

Regerend Proost Smits van Oyen is de eindverantwoordelijke Proost. 

 

Aangezien de Algemene Ledenvergadering heeft bepaald, dat leden maximaal zes jaar lid mogen 

zijn, betekent dit, dat wij gefaseerd afscheid hebben genomen van een aantal oud-leden. Hiermee 

is de commissie in zijn geheel vernieuwd. Volgens een vastgesteld rooster van aftreden zorgt de 

commissie voor vernieuwing met behoud van kennis. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

Verslag van Activiteitencommissie over het jaar 2024 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

De eerste Olympische Broederlijke Familiedag werd georganiseerd in het Olympisch Stadion en 

verving de traditionele Broederdag van de Illustre Lieve Vrouwe Broederschap. Dit nieuwe 

concept had als doel een laagdrempelige en gezinsvriendelijke dag te creëren, waarbij jong en 

oud samen konden komen. 

De dag begon met een ceremonieel moment: het ontsteken van een symbolisch Olympisch vuur. 

Daarna volgde een (kinder)dienst, waarin speciaal aandacht werd besteed aan de jongere 

deelnemers. De ochtend werd afgesloten met een Bourgondische lunch, waarbij de aanwezigen 

in een gemoedelijke sfeer konden genieten van lekker eten en elkaar beter leren kennen. In de 

middag begon het sportprogramma, een belangrijk onderdeel van de dag. Hier kregen 

deelnemers de kans om clinics te volgen van oud-Olympiërs. Onder hen Dafne Schippers, 

bekend als topatlete in de sprint, Femke Pluim (polsstokhoogspringen), Deborah Jille 

(badminton), de Esther Vergeer Foundation (rolstoeltennis) en Tristan Tulen (schermen) waren 

aanwezig om hun expertise te delen. Voor de minder sportief ingestelde bezoekers waren er 

alternatieve activiteiten, zoals een lezing en een quiz van Mark Huizinga, voormalig Olympisch 

judokampioen, zodat iedereen iets kon vinden dat bij zijn of haar interesse paste. 

Aan het einde van de dag vond er een gezellige borrel plaats, waarbij deelnemers konden 

napraten over hun ervaringen. Als afsluiting werden oorkondes uitgereikt aan de kinderen, als 

herinnering aan hun deelname. 

Gezien het grote succes van deze eerste editie, werd voorgesteld om de Olympische Broederlijke 

Familiedag elke vijf jaar te herhalen, zodat deze traditie voortgezet kan worden en nieuwe 

generaties de kans krijgen om deel te nemen. 

Vooruitblik 2025 

 

Op zaterdag 28 juni vindt weer de jaarlijkse gebruikelijke Broederdag plaats in Den Bosch. De 

voorbereidingen zijn al in volle gang. Roderick van de Mortel is toegevoegd als adviseur voor 

deze dag m.n. voor zijn netwerk binnen het Bossche leven. 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

 
Leden Jaar Verantwoordelijk proost 

Erik Smits van Oyen (vz) 2020 Diderick de Roy van Zuidewijn 

Clemens Sassen 2018   

Jan Willem van der Kun 2023   

Rupert van Till 2019   

Xavier Tilman 2020   



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Verslag van de Museumcommissie over het jaar 2024 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

- Afgelopen jaar heeft in het teken gestaan van de nadere oriëntatie herinrichting ZBH. 

Hierbij is de focus is verlegd van het tonen/beleven van de kunsthistorische hoogtepunten 

uit de collectie naar het uitdragen van de relevantie van het materiële en immateriële 

erfgoed van de Broederschap in het hier en nu. 

Met behulp van professionele ondersteuning hebben wij deze visie voorts verdiept tot een 

herontwikkeling aan de hand van de toetsingseisen van het Museum Register, de 

zogenaamde Museumnorm. 

Essentieel hierbij is het behoud van de eenheid en het huiselijk karakter van het huis. 

 

Collectie  

 

- De collectie is verrijkt met een fraaie historiepenning aangeboden door Proost Wim 

Nuboer alsmede zijn enkele neogotische voorwerpen aangekocht op een veiling. 

 

- Een van de beeldkasten door Adriaen van Wesel is van april t/m oktober in bruikleen 

gegeven aan museum Krona in Uden dit ten behoeve van expositie aldaar.  

  

- Nadere vragen zijn gesteld door bruikleengever Rijksmuseum (Amsterdam) met 

betrekking tot klimaatcondities waaronder het schilderij door Pieter de Neyn (1597 -

1639) in het ZBH verblijft. Deze zijn naar tevredenheid beantwoord door Broeder 

Conservator Johan Bosch van Rosenthal. 

 

Vooruitblik 2025 

 

- Opdracht zal worden gegeven aan professionele partij voor het uitwerken van concept tot 

een technisch ontwerp, bouw van expositiekasten alsmede geluid en verlichting in 

griffier- en museumkamer nadat hiervoor de benodigde gelden uit sponsoring zijn 

verkregen. 

  

- Potentiële subsidienten zullen worden benaderd financieel bij te dragen voor de 

herinrichting waarbij gestart zal worden met de grote (Cultuur) fondsen. 

 

- Zo mogelijk zal aan het einde van 2025 worden overgegaan tot uitvoering van het project   

 

Samenstelling commissie  

 

- Verantwoordelijk Proost: Tom van Meeuwen 



 

 

- Frank Heerkens Thijssen (voorzitter) / 2011  

- Reinier van der Bilt (archivaris) / 2012 

- Andreas Reigersman (lid) / 2019 

- Wite van Haersma Buma / (lid) 2023 

- Lambert van Tuyll van Serooskerken (lid) / 2023 

- Johan Bosch van Rosenthal (conservator) / qq 2002 

- Pieter Fentener van Vlissingen (procurator) / qq 2016 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

Verslag van de Beleggingscommissie over het jaar 2024 

 
Het sterke beleggingsjaar jaar 2023 met een positief rendement van 8,5% kon in 2024 gecontinueerd 

worden met een rendement van 9%. 

Met dit rendement is de beleggingscommissie, in lijn met markten en relatief voorzichtige brede 

positionering, niet ontevreden. 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 2024 

De samenstelling van de commissie nodigt uit om fysiek periodiek bij elkaar te komen. Niet alleen om de 

ideeën over de beleggingen en de adviezen van de bank uitvoerig te bespreken maar tevens om de 

broederlijke band te verstevigen. En dat laatste komt juist met een taakje extra tot zijn recht. 

 

Als frequentie houdt de commissie daarbij aan een bijeenkomst in aanwezigheid van de adviseurs van 

Van Lanschot Kempen, waarbij diepgaand de wereld en de portefeuille in het bijzonder worden 

besproken en een broederlijke bijeenkomst entre nous. 

De inhoudelijke voeding voor deze bijeenkomsten wordt gevormd door de op dat moment samengestelde 

effectenportefeuille en op basis hiervan, de adviezen van de adviseurs. Portefeuille en adviezen worden 

vervolgens getoetst aan het Beleggingsstatuut dat is opgesteld om op een lange termijn een structureel 

beleggingsbeleid te kunnen voeren. 

 

De formele bijeenkomst met de adviseurs van de bank werd gehouden in oktober 2024 in aanwezigheid 

van onze nieuwe beleggingsadviseur Francois Monchen, een zeer ervaren, kundig en zeker evenzo van 

belang plezierig heerschap. Naast de inhoudelijke diepgang, goed voorbereid door de heer Monchen, was 

ook de wederom goed verzorgde lunch voldoende reden om ook het volgend overleg in 2025 reeds te 

plannen. Ongetwijfeld zullen de ontwikkelingen op de financiële markten ook dan weer voldoende 

aanleiding zijn voor een interessant samenzijn. 

Dank zijn wij als commissie verschuldigd aan David van Schelven, die ondanks zijn zware 

verantwoordelijkheden voor ons Illusteren, de ruimte vond om nu als toeziend lid van de dagelijkse 

directie bij te dragen aan gezelligheid en deskundigheid. 

 

Het samenzijn entre nous hebben wij uitgebreid voorbesproken en zal wederom in alle vrolijkheid 

plaatsvinden in 2025. 

 

Vanzelfsprekend is er tevens regelmatig via telefoon en mail contact geweest over de adviezen van de 

bank en vragen - over marktontwikkelingen - vanuit de commissie. 

 

 

Ontwikkeling Financiële Markten  

Keurige bedrijfsresultaten, dalende beleidsrentes, een sterke Amerikaanse economie en de herverkiezing 

van Trump zorgden voor een goed jaar op de financiële markten waarbij alle aandelenregio’s positieve 

rendementen behaalden. 

 

Noord-Amerikaanse aandelen met daarin de zwaarwegende Magnificent Seven gingen net zoals vorig 

jaar aan kop met een rendement van +32%. Europa bleef met een rendement van +8% achter bij de 

andere regio’s. Deels wordt dit veroorzaakt door de lagere blootstelling aan technologieaandelen en de 

grotere weging naar de sectoren nuts- en materialen. Daarnaast had Europa last van tegenvallende 

economische ontwikkelingen, vooral in Duitsland. Tenslotte bleven de bedrijfswinsten in Europa achter 

bij die in Noord-Amerika. 



 

 

 

Aandelen uit opkomende landen hebben een sterk jaar achter de rug met een rendement van +14,7%. De 

afgelopen jaren zijn deze aandelen achtergebleven, maar tonen nu dus een opleving. 

Wereldwijde small caps blijven met een rendement van 15,6% achter bij de brede aandelenbenchmark. 

Deze bedrijven hebben over het algemeen meer last van hogere rente, wat terug te zien is in het 

rendement.  

 

Op sector niveau gingen vooral de communicatiediensten en technologie aan kop. Ook bedrijven in de 

financiële dienstverlening en duurzame consumptiegoederen hadden een uitstekend jaar. Bovengenoemde 

sectoren profiteren waarschijnlijk van de overwinning van Trump. De basismaterialen waren 

achterblijvers en ook bedrijven actief in bijvoorbeeld de duurzame energie hadden het zwaar.  

 

Obligatiekoersen daalden in de laatste maand van het jaar. De rentevergoeding op de Amerikaanse 

staatsobligaties nam in rap tempo toe. Het Trumpbeleid komt neer op het stimuleren van de eigen 

economie, minder regulering, hoge importheffingen en lagere belastingen. Volgens beleggers leidt dit tot 

grotere overheidstekorten en hogere inflatie. Desondanks zorgden renteverlaging van de ECB en de Fed 

en het eerdere vooruitzicht op dalende inflatie ervoor dat obligaties het jaar - gemiddeld genomen - in het 

groen afsloten. 

EMU-staatsobligaties stegen met 1,9%. Wereldwijde bedrijfsobligaties (afgedekt naar de euro) sloten het 

jaar af eveneens met een rendement van +1,9%.  

 

Opmerkelijk was ook de sterke vraag naar goud - vooral vanuit centrale banken en China – die aan hield 

in 2024. De goudprijs steeg daardoor verder, met liefst 33,7% in totaal.  

 

Ontwikkeling van de portefeuille 

De Broederschap heeft met de bank een vermogensadvies-relatie en de portefeuille heeft conform het 

Beleggingsstatuut een neutraal beleggingsprofiel hetgeen in dit geval overeenkomt met een verdeling van 

50% aandelen en 50% obligaties als vertrekpunt. 

 

De commissie is zoals gezegd niet ontevreden met het gerealiseerde beleggingsresultaat van 9% na 

kosten) waarbij de ruime kaspositie van 10% + bijdroeg aan een relatief beperkte volatiliteit. 

 

Het verslag over het jaar 2023 eindigden wij met een korte vooruitblik op 2024:  

“Met dalende rentes, een weerbare economie in de Verenigde Staten en een redelijke stabiele 

economische omgeving in Europa, nu vooral gedragen door de periferie zijn wij gematigd positief voor 

dit jaar en voelen wij ons comfortabel met de huidige samenstelling.” 

 

Die samenstelling kenmerkte (en kenmerkt) zich niet alleen door de verdeling over aandelen en obligaties 

maar ook door een brede spreiding binnen het aandelen gedeelte en het belang daarvan werd ook in 2024 

maar weer eens onderstreept. 

 

Binnen de aandelen werkte de stevige weging in de Verenigde Staten ten opzichte van een onderweging 

in Azië en opkomende markten in ons voordeel. Vooral de in 2022 opgenomen Amundi Tech Tracker 

droeg met een positief resultaat van 40% mooi bij. 

Hoewel in absolute zin nog altijd positief drukten de aandelen belangen in hoog dividend uitkerende 

ondernemingen (9%) en small caps (6%) de performance. 

 

In 2024 hebben er geen onttrekkingen plaatsgevonden. 

 
Vermogensontwikkeling: 
 

Jaar 2020 2021 2022 2023 2024 

Vermogen ultimo* 858 920 832 903 984 

Onttrekking* - -55 - - - 

Rendement na kosten 0,1% 13,7% -9,4% 8,5% 9,0% 



 

 

*in euro 1.000 

 

Vooruitblik 2025 
 

Het positieve einde van 2024 is doorgezet en de portefeuille is per halverwege februari in lijn met de 

benchmark ca 2,5% na kosten in waarde gestegen waarmee nu een magische grens voor het eerst hebben 

doorbroken. 

 

Kan het later in het jaar verkeren? Jazeker. 

Zo kan de onvoorspelbaarheid van Trump veel aspecten hebben met verscheidene uitkomsten voor de 

financiële markten. Een belangrijk thema daarbij is inflatie als gevolg van invoerheffingen en 

zelfredzaamheid van Europa. 

Het zou zo maar kunnen dat Europa, value en small caps na jaren het tij mee gaan krijgen. 

 

Door de gerichte brede spreiding, zal de portefeuille van de Broederschap in relatieve zin niet snel een 

spectaculaire outperformance behalen maar de verwachting is wel in de bovenste kwartielen. 

 

Samenstelling commissie 
 

Paul Teeuwen (2010) 

Rutger Gevers Deynoot (2018) 

Davis van Schelven (2021) 

Eugène van Nispen tot Sevenaer (2015), voorzitter. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 
 



 

 

 

 

 

 

 

Verslag van de Commissie Christen Armen over het jaar 2024 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

De Commissie is meerdere keren bij elkaar gekomen om beleid te maken en beslissingen te 

nemen t.a.v. giften die passen binnen de doelstellingen van onze Broederschap.  

 

Uitgaven 2024: 10.750 EUR 

 

Kerstpakketactie Quiet 2023 (in 2024 overgemaakt) € 3.000 + toezeggingen € 7.200 

 

Op het moment hebben zich 1200 huishoudens ingeschreven als member van Quiet Den Bosch. 

Doel is deze mensen bereiken, zodat zij hun situatie nog beter kunnen verzachten en hen kunnen 

versterken. Echter, naar schatting zijn er 9.400 huishoudens binnen de gemeente die in armoede 

leven. Er is dus ook nog veel voor hen te doen.  

 

Quiet: Eerdere toezeggingen Matrassenactie betaald februari 2025 € 2.200 

Quiet: Eerdere toezegging ten behoeve van opleidingen en cursussen betaald februari 2025         

€ 5.000 

 

Kerstpakketten 2024 Rotary Den Bosch € 4000 

Bijdrage aan de kerstpakketten voor de minderbedeelden in Den Bosch georganiseerd door de 

Rotary Den Bosch en uitgedeeld via Quiet. 

 

St Jans lyceum studiereizen € 2500 (ook voor 2025 toegezegd) 

Een financiële bijdrage voor leerlingen die graag deel willen nemen aan onze studiereizen en 

waarvan de ouders hebben aangegeven de reissom niet of slechts gedeeltelijk te kunnen voldoen. 

 

Kerststallen Den Bosch € 1000 

Bijdrage aan 250 kerststallen in de Bossche binnenstad inclusief Letterspeurtocht voor Quiet 

leden.  

 

Planten nieuwe locatie Voedselbank € 650 (uitgave in 2025) 

De voedselbank Den Bosch gaat naar een nieuwe locatie. Wij hebben een bijdrage toegezegd 

voor planten.  

 

Safin (Koerdisch vluchteling) € 250 

Binnengekomen via de Diaconie van de Grote Kerk Den Bosch. Incidentele bijdrage aan de 

verplichte International English Language Test zodat hij zich aan kon melden voor een studie 

Social Work.  

  

Inkomsten, uitgaven en kaspositie 

Dalende inkomsten komen van onze individuele leden (€ 7180,-) en een zeer hoge opbrengst van 

de Zwanenbroedersrally (€ 17.075 na reservering van € 2500 als buffer voor eventuele 



 

 

toekomstige verliezen). Totale uitgaven/toezeggingen aan giften in 2024 bedroegen € 10.750. De 

start balans was € 68.914 zodat de eindbalans uitkomt op € 82.418. Als we rekening houden met 

toezeggingen die in 2025 zijn/worden uitbetaald is de balans € 74.568. 

 

Vooruitblik 2025 

Voor dit jaar staat al een bedrag van ongeveer € 23.050 vast voor de volgende projecten: 

1. St. Jans Lyceum studiereizen – €2.500 

2. Kerstpakketten Rotary – €4.000 

3. Wout Hordijk Fonds – €2.000 

4. Matrassenactie – €3.000 

5. Warm buffet – €1.200 

6. Maatschappelijke Opvang Den Bosch: bijdrage speeltuin Vrouwenopvang - € 2.500 

7.  Planten nieuwe locatie Voedselbank: de voedselbank Den Bosch gaat naar een nieuwe 

locatie. Wij hebben een bijdrage toegezegd voor planten- € 650 

8. Kerstpakettenaktie Quiet (toegezegd in 2024) - € 7.200    

 

We zullen meer richting geven aan het uitgeven van de fondsen nadat we de voor dit voorjaar 

geplande sessie met de goede doelenorganisatie in het Zwanenbroedershuis hebben gehad die 

verdere duiding moet geven over verdere behoeften. Gezien het huidige saldo is er een 

behoorlijke ruimte voor extra activiteiten.  

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

• Proost drs. J.F.W. Nuboer, voorzitter, lid sinds 2020 

• Candidandus drs. P.E.A.B. baron van Lamsweerde, lid sinds 2012 

• Candidandus mr. W.E.M. baron van Hövell tot Westerflier, lid sinds 2020 

• Candidandus M.E. van der Aa, lid sinds 2020 

• Candidandus mr R.A.A. (Rogier) ridder van Rappard, lid sinds 2023 

 

Portefeuille houdend Proost was Proost jhr prof. dr L.W.E. van Heurn. 

 

Voorstel is dat Wim Nuboer dit najaar terug treedt uit de commissie en Candidandus |Maurits 

van der AA of Candidandus Pierre van Lamsweerde voorzitter zal worden (nog te beslissen).  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

  

  

  

  

 

Verslag van de Commissie Spiritualiteit over het jaar 2024 

Jaarthema 2024 

Op voorstel van de Commissie Spiritualiteit heeft de Algemene Leden Vergadering het volgende 

onderwerp als Jaarthema 2024 vastgesteld: "Van generatie op generatie: wat kreeg je mee, wat 

geef je door?" 

De laatste jaren wordt er in het openbaar debat aandacht geschonken aan het al dan niet maken 

van excuses voor historische misstanden, zoals slavernij en kolonialisme. Excuses zijn 

aangeboden door de koning, de premier en verschillende kerken, met de erkenning dat de 

gevolgen van historische misstanden generaties lang doorwerken. Trauma’s uit het verleden, 

familieconflicten en maatschappelijke ongelijkheden laten hun sporen na. Dit besef stond 

centraal in onze bezinningsactiviteiten en heeft richting gegeven aan de invulling van het 

jaarthema binnen onze bijeenkomsten en gesprekken. 

Traditiegetrouw organiseerde de commissie ook dit jaar drie activiteiten: het 

Bezinningsweekend, de Mis voor de Overleden Broeders en de Zwanenbroederslezing. Helaas 

moest de lezing dit jaar worden uitgesteld. Daarnaast verzorgden Henk en Paul een gebedsdienst 

tijdens de Broederdag/Familiedag in het Olympisch Stadion, waarin het jaarthema eveneens 

centraal stond. 

Bezinningsweekend 

Het Bezinningsweekend vond plaats van 5 tot 7 april in de abdij van Postel, onder leiding van 

onze erebroeders Henk Leegte en Paul van der Ven. Kwartiermakers waren Sweder van de Poll 

en Maurits de Jongh. Tijdens het weekend stond de vraag centraal: "Van generatie op generatie: 

wat kreeg je mee, wat geef je door?" Ter voorbereiding had elke deelnemer de opdracht om zijn 

ouders (indien mogelijk) te vragen wat zij hen wilden meegeven. Vervolgens werd de vraag ook 

besproken met de eigen kinderen of echtgenoten. De persoonlijke reflecties, Bijbelverhalen en 

maatschappelijke inzichten maakten dit weekend tot een waardevolle ervaring van spirituele 

verdieping en broederlijke verbondenheid. 

Gezien de groeiende belangstelling voor onze bezinningsweekenden, streeft de commissie ernaar 

in de toekomst zowel een lente- als een herfst-weekend mogelijk te maken (beiden met hetzelfde 

jaarthema), zodat meer broeders de kans krijgen deel te nemen aan deze bijzondere ervaring. 

Mis voor de Overleden Broeders 

De jaarlijkse Mis voor de Overleden Broeders vond plaats op 7 september in de Sacramentskapel 

van de Sint Jan. Onder leiding van onze erebroeders namen wij afscheid van: 



 

 

• Willem Laman Trip 

• Dolf de Josselin de Jong 

• Hein Heerkens Thijssen 

• Frank Houben 

• Berend-Jan van Voorst tot Voorst 

• Marius van Leeuwen 

In een intieme en respectvolle sfeer stonden we stil bij hun leven en bijdrage aan de 

Broederschap. De prachtige gezangen van Schola Cantorum Tiel brachten een extra dimensie 

aan de dienst. 

 

Zwanenbroederslezing 

 

Helaas kon de geplande Zwanenbroederslezing op 1 december niet doorgaan. Ondanks 

inspanningen is het niet gelukt om tijdig een geschikte spreker te vinden. De commissie heeft 

hiervan geleerd en werkt eraan om met meer zekerheid een inspirerende en passende spreker te 

vinden voor de eerstvolgende Zwanenbroederslezing.  

 

Samenstelling commissie 

 

Vanaf 2024 is Coenraad de Vos van Steenwijk de nieuwe voorzitter van de commissie. Frans 

van Lanschot is toegetreden als nieuw commissielid. De commissie bestaat verder uit Pierre van 

Lamsweerde, Maurits van der Aa en onze erebroeders Henk Leegte en Paul van der Ven. Jan 

Willem van Heurn heeft de rol van Verantwoordelijk Proost overgenomen. 

Voor het Bezinningsweekend van lente 2025 hebben we Wite van Haersma Buma bereid 

gevonden als kwartiermaker op te treden. 

Vooruitblik 2025 

 

Het jaarthema voor 2025 zal zijn: "Luisteren; een daad van vrijgevigheid en 

verantwoordelijkheid". 

Horen is onwillekeurig, maar luisteren vereist aandacht en toewijding. Luisteren betekent niet 

alleen ontvangen wat wordt gezegd, maar ook begrijpen wat niet wordt uitgesproken. In een tijd 

waarin polarisatie en onbegrip de boventoon voeren, kan luisteren een daad van moed en 

verbinding zijn. Het vraagt om een open hart, een kritische maar respectvolle houding en de 

bereidheid om je eigen vooringenomenheid los te laten. 

In de Bijbel speelt luisteren een centrale rol. Paulus zegt in zijn brief aan de Romeinen: "Het 

geloof is uit het gehoor" (Rom. 10:17). Hoe kun je geloven als je niet hebt gehoord? Luisteren 

wordt zo een spirituele daad, een manier om niet alleen elkaar, maar ook het goddelijke beter te 

verstaan. 

Tijdens het aankomende Bezinningsweekend van 4-6 april 2025 in Dopersduin zullen we ons 

verdiepen in de kunst van het luisteren. We oefenen ons in luisteren naar elkaar, naar de Bijbel 

en naar onze eigen innerlijke stem. We kijken uit naar een inspirerend weekend waarin we 

samen reflecteren op de kracht van luisteren in ons leven en onze Broederschap. 



 

 

  
 

 

 

 

 

 

Verslag van commissie Zwanenbroedersrally over het jaar 2024 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

Wederom organiseerde de commissie in 2024 een zeer succesvolle rally, niet alleen inhoudelijk 

maar ook qua opbrengst.  

 

De start van deze 11e Zwanenbroedersrally was op Walcheren, op buitenplaats Zeeduin waar wij 

te gast waren bij Jan-Cees Lantsheer en zijn partner. Na ontvangst in de Orangerie gingen we 

van start met uitzicht op het prachtige huis, met prachtig weer richting de Parade.  

 

De opbrengst kende dit jaar weer een getal van 5 cijfers voor de comma, met een plusje ervoor. 

De commissie hoopt dat daarmee het bij uitzondering mindere resultaat van vorig jaar snel is 

vergeten. 

 

Vooruitblik 2025 

 

Wederom zal een rally worden georganiseerd, ééndaags en wel op 27 september. Finish op de 

Parade. 

 

Daarnaast is besloten – met goedkeuring van Proosten – om de afrekening niet meer direct via de 

Broederschap te laten lopen maar op een aparte rekening. Vervolgens zal het resultaat minus een 

te bepalen kleine buffer overgemaakt worden naar Christenarmen. Daarmee kan een meer 

constante bijdrage worden gerealiseerd en kunnen tegenvallers, zoals zich in 2023 voordeed, 

worden opgevangen. 

 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

 

Huidige samenstelling: 

Maurits van Bouwdijk Bastiaanse (vz, 2011) 

Gus van der Feltz (2011) 

Jan Hein van Rijckevorsel (2011) 

Eugène van Bouwdijk Bastiaanse (2016) 

Olivier Koning (2018) 

Frans Joseph Rouppe van der Voort (sec, 2019) 

 

verantwoordelijk Proost: Robert Jan Smits van Oyen 

 

Dit jaar zullen de commissie verlaten: Eugène van Bouwdijk Bastiaanse. 

Over opvolging wordt nog overlegd. 

 

 



 

 

 

 
 

 

 

 

Verslag van Commissie Communicatie (voorheen website) over het jaar 2024 

 
Activiteiten gedurende het verslagjaar 
 
In 2024 heeft de commissie communicatie eenmaal vergaderd op het Zwanenbroedershuis. We 
hebben toen aandacht besteed aan de vraag hoe de externe communicatie voor het museum 
kan worden aangepakt. Hugo heeft een presentatie gegeven welke methode hiervoor gebruikt 
kan worden. De commissie bekijkt hoe dit kan worden toegepast op onze situatie. 
 
De webhosting provider heeft dit jaar de opslagruimte flink vergroot voor het hostingpakket dat 
wij afnemen. Hiermee zijn een aantal problemen voor het maken van back-ups verleden tijd en 
kunnen er meer en grotere mailboxen gehost worden. Inmiddels gebruiken de Rentmeester en 
Procurator ook een mailbox op ons domein zwanenbroedershuis.nl. Voor andere functionarissen 
is dit ook mogelijk. 
 
De website zelf heeft naar behoren gefunctioneerd. Alleen in december was er een mailstoring 
die na enig zoeken verholpen is. Voor 2025 zijn de vergaderdata reeds vastgelegd (tweede 
dinsdag van het kwartaal). 
 
Vooruitblik 2025 
 
De plannen voor 2025 zijn als volgt: 

1. actieve communicatie met de museumcommissie over "hun" website 
2. een communicatieplan maken voor het museum 
3. maken van een digitaal fotoarchief 
4. herontwerpen van ledensite homepage en menustructuur 
5. Scelles aantrekkelijker digitaal presenteren aan de leden (nu is het een download van 

een bestand met snijlijnen van de drukker) 
6. Vergaderstukken en andere documenten aantrekkelijker presenteren op de website 
7. De tijdbalk op de ledensite zal verplaatst worden naar de museumsite 

 
Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 
 

Communicatie (voorheen Ferdinand van der Feltz (vz) 2008 Wim Nuboer   

website)  Wim de Constant Rebecque 2015   

  Jan Joost de Josselin de Jong 2015   

 Nick van Lanschot 2008   

 Rudolf Jurgens 2023  

 Hugo van der Kun 2024  
  Alfred Roosmale Nepveu (griffier)  qq   

 



 

 

                                                             

 

BEHEER EN ONDERHOUD  HUIS 

 
Verslag van de Procurator van de Illustre Lieve Vrouwe Broederschap te 's-Hertogenbosch over 

het jaar 2024 

 

Het jaar 2024 stond voor de Illustre Lieve Vrouwe Broederschap in het teken van continuïteit, 

voorbereiding en verkenning. Hieronder volgt een overzicht van de belangrijkste activiteiten en 

ontwikkelingen op het gebied van onderhoud, museumbeheer, verhuringen, de relatie met de 

beheerder en de samenwerking met de Kring Vrienden. Daarnaast worden de plannen voor 2025 

en de verdere toekomst toegelicht. 

 

Onderhoud 

In 2024 is er, naast het reguliere kleine onderhoud, geen groot onderhoud uitgevoerd in het kader 

van het meerjarenonderhoudsplan 2020-2025. De focus lag op het behoud van de huidige staat 

van het pand en het voorbereiden van toekomstige plannen. 

 

Voor 2025 staat het laatste onderhoudsjaar op basis van het meerjarenonderhoudsplan gepland. 

Hierbij zal gebruik worden gemaakt van de Subsidieregeling Instandhouding Monumenten 

(SIM). Tegelijkertijd wordt er gewerkt aan de aanvraag van de SIM-subsidie voor de periode 

2026-2031, om ook in de komende jaren het onderhoud van het monumentale pand goed te 

kunnen waarborgen. 

 

Museum 

Het museum heeft in 2024 een stabiel aantal bezoekers mogen verwelkomen. De exacte cijfers 

zijn terug te vinden in de bijlage bij dit verslag. Er is samengewerkt met de museumcommissie 

om mogelijke herinrichtingsplannen te verkennen. Deze verkenning wordt in 2025 afgerond, 

waarna de uitwerking van de plannen zal beginnen. Hierbij wordt ook gekeken naar de 

financieringsmogelijkheden, waarbij naast eigen middelen (uit de onderhoudsreserveringen) 

mogelijk ook externe fondsen worden aangeschreven. 

 

Verhuringen 

De verhuringen van de ruimtes van de Illustre Lieve Vrouwe Broederschap zijn in 2024 goed 

verlopen. Er is een diversiteit aan evenementen georganiseerd, variërend van culturele 

bijeenkomsten tot zakelijke evenementen. De cijfers met betrekking tot de verhuringen zijn 

eveneens opgenomen in de bijlage. 

 

Relatie met de Beheerder 

De actie met betrekking tot de opvolging van Tom Witlox als beheerder is doorgeschoven naar 

2025. De daadwerkelijke opvolging zal naar verwachting in 2027 plaatsvinden. In de tussentijd 

wordt gewerkt aan een soepele overgang en een goede overdracht van taken en 

verantwoordelijkheden. 

 



 

 

Samenwerking met de Kring Vrienden 

De samenwerking met de Kring Vrienden 's-Hertogenbosch heeft in 2024 een extra impuls 

gekregen. Begin 2024 heeft een bedankbijeenkomst in het Zwanenbroedershuis plaatsgevonden 

om de vrijwilligers te bedanken voor hun inzet. Deze bijeenkomst werd zeer gewaardeerd en 

droeg bij aan een positieve sfeer en betrokkenheid. 

 

Eind 2024 heeft een evaluatiegesprek plaatsgevonden met alle vrijwilligers. Tijdens dit gesprek 

is gereflecteerd op de samenwerking en zijn de toekomstplannen van de Broederschap toegelicht. 

Dit heeft de relatie met de vrijwilligers verder versterkt en gezorgd voor een duidelijk beeld van 

de gezamenlijke doelen en ambities. 

 

In 2025 staat opnieuw een bedankbijeenkomst voor de Kring Vrienden gepland, om de 

waardering voor hun inzet te blijven benadrukken en de betrokkenheid te versterken. 

 

Plannen voor 2025 en verder 

1. “Bedankbijeenkomst Kring Vrienden”: In 2025 zal opnieuw een bedankbijeenkomst worden 

georganiseerd voor de vrijwilligers van de Kring Vrienden, als blijk van waardering voor hun 

inzet. 

2. “Uitwerking museumplannen”: De verkenning van mogelijke herinrichtingsplannen voor het 

museum wordt in 2025 afgerond, waarna de uitwerking van deze plannen zal beginnen. 

3. “Realisatie laatste onderhoudsjaar (2025)”: Het laatste jaar van het meerjarenonderhoudsplan 

2020-2025 zal in 2025 worden gerealiseerd, met gebruikmaking van de SIM-subsidie. 

4. “Aanvraag SIM-subsidie 2026-2031”: Er wordt gewerkt aan de aanvraag van de SIM-subsidie 

voor de periode 2026-2031, om het onderhoud van het monumentale pand ook in de komende 

jaren te kunnen waarborgen. 

5. “Opvolging Tom Witlox als beheerder”: De opvolging van Tom Witlox als beheerder zal in 

2027 plaatsvinden. In 2025 en 2026 wordt gewerkt aan een soepele overgang en overdracht. 

 

Conclusie 

Het jaar 2024 was een jaar van voorbereiding en verkenning voor de Illustre Lieve Vrouwe 

Broederschap. Er is gewerkt aan het behoud van het pand, het museum en de verhuringen, terwijl 

tegelijkertijd plannen zijn gemaakt voor de toekomst. De samenwerking met de 

museumcommissie en de voorbereidingen voor de opvolging van de beheerder zullen in 2025 

verder worden uitgewerkt. Daarnaast heeft de samenwerking met de Kring Vrienden een extra 

impuls gekregen, wat heeft bijgedragen aan een sterke en betrokken gemeenschap. 

 

Samenstelling Commissie 

Pieter Fentener van Vlissingen, Procurator en voorzitter, qq 

David van Schelven, Rentmeester, qq       

Diederik Six (sinds 2020) 

 

Portefeuille houdend Proost Tom van Meeuwen 

 

Bijlage: Overzicht van cijfers betreffende museumbezoek en verhuringen. 

 

Pieter van Vlissingen  

Procurator Illustre Lieve Vrouwe Broederschap   

's-Hertogenbosch, 26 februari 2025 

 


